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Utvalg: Kommunestyret 
Møtested: Kommunestyresalen, Sunndal rådhus 

Dato: 06.02.2019 

Tidspunkt: 10:00 – 16:05 

 
Følgende faste medlemmer møtte: 
Navn Funksjon Representerer 
Ståle Refstie Ordfører AP 
Janne Merete Rimstad Seljebø Medlem AP 
Bjørn Røkkum Medlem AP 
Anisa Ali Aden Medlem AP 
Lusie Gjersvoll Medlem AP 
Malene Aaram Vike Medlem AP 
Bjørn Flemmen Steinland Medlem AP 
Trygve Stavik Medlem AP 
Jonny Meland Medlem AP 
Sander Løken Berntsen Medlem AP 
Edgar Normann Gundersen Medlem AP 
Arne Magne Rønningen Medlem AP 
Erling Outzen Medlem SV 
Jonas Bjørnson Koksvik Medlem SV 
Arne Christen Drøpping Medlem KRF 
Jørgen Inge Singsdal Medlem SP 
Einar Mo Medlem SP 
Eystein Endreson Opdøl Medlem SP 
Tone Hustad Medlem H 
Stig Rune Andreassen Medlem FRP 
Kjell Arne Nerland Medlem FRP 
Erling Rød Medlem FRP 

 
  



 
Følgende medlemmer hadde meldt forfall: 
Navn Funksjon Representerer 
May Jorid Strand Medlem AP 
Jorunn Ellinor Silseth Medlem AP 
Halvard G Hagen Medlem SP 
Ole-Anders Andreassen Medlem AP 
Maja Solli Medlem V 

 
Følgende varamedlemmer møtte: 
Navn Møtte for Representerer 
Laila Rønningen May Jorid Strand AP 
Linn Rødset Jorunn Ellinor Silseth AP 
Anders Johnsen Ole-Anders Andreassen AP 
Marit Hjellmo Halvard G Hagen SP 
Steinar Husby Maja Solli V 

 
Merknader 

 

Til dagsorden: 

Ved en inkurie ble orienteringssaken om MOT og arrangementet «natt MOT mai» uteglemt når 
møteinnkallingen ble sendt ut.  Det ble derfor etteranmeldt per e-epost 04.02.2019 om at saken 
skulle settes opp på dagsorden.  I tillegg ba ordfører Ståle Refstie om å legge fram et forslag til 
uttalelse til nedbyggingen av helsetilbudet i Møre og Romsdal, som tas i forbindelse med 
orienteringssaken om Helseforetaket.   

Kommunestyret ga sin tilslutning til ovennevnte tillegg til dagsorden. 

 

Habilitetsvurderinger: 

- I sak 2/19: Representanten Lusie Gjersvoll, AP, ba om å få vurdert sin habilitet med 
bakgrunn i at hun, som grunneier av en fritidseiendom, har avgitt en merknad til 
kommuneplanens arealdel for Ålvundfjord.  Habilitetsspørsmålet ble også behandlet i 
formannskapets behandling av saken der Gjersvoll ble erklært habil.  Formannskapet ba 
samtidig om en juridisk vurdering til kommunestyremøtet 06.02.2019.  Rådmann Randi 
Dyrnes redegjorde derfor for Fylkesmannen sine vurderinger.  Fylkesmannen uttaler seg 
på generelt grunnlag at det skal mye til for å bli erklært inhabil i saker av overordnet og 
generell karakter.  Det må i så fall vurderes opp imot forvaltningslovens § 6, 2. ledd – 
«andre særegne forhold som er egnet til å svekke tilliten til vedkommende sin partiskhet».  
Det skal da legges spesielt vekt på om avgjørelsen innebærer en «særlig fordel, tap eller 
ulempe» for vedkommende eller noen han/hun har nær tilknytning til.  På bakgrunn av 
dette vurderes Gjersvoll som habil. 

 

 

 



 

Spørrehalvtimen: 

- Edgar Gundersen, AP: om status for pasient- og beboerbelegget ved Sunndal helsetun.  
Rådmann Randi Dyrnes svarte. 

- Erling Rød, FrP: Med bakgrunn i felles uttalelse fra Sunndal, Nesset og Lesja kommuner om 
revisjon av konsesjon for Aura kraftverk.  Går Sunndal kommune inn for å lage mindre 
strøm i Aura?  Ordfører Ståle Refstie svarte. 

- Stig Rune Andreassen, FrP: Om skoleskyss for elever som ikke har rett på busstilbud.  Dette 
fungerer ikke slik som forventa.  Hvilke tilbakemeldinger har ordføreren fått fra 
busselskapet og fylkeskommunen?  Ordføreren svarte. 

 

Orienteringssaker: 

1. MOT-coacher Jo Inge Nes, Kjersti Ramsøy-Halle og Olav Bråten orienterte om MOT, og 
MOTivatører fra Sunndal ungdomsskole Marte Engdahl, Nina Melkild og Eivor Ulvund 
orienterte om arrangementet «natt MOT mai».  

2. Helsesjef Britt Iren Bæverfjord orienterte om endring av tjenestetilbudet i 
Helseforetaket. 
 

I forbindelse med orienteringssaken om Helseforetaket, la ordfører Ståle Refstie fram 
følgende forslag til uttalelse: 

«Stopp nedbyggingen av helsetilbudet i Møre og Romsdal! 

Uttalelse fra kommunestyret i Sunndal 

 

Sunndal kommune har lenge støttet byggingen av étt felles sjukehus for Nordmøre og 
Romsdal. Kommunestyret i Sunndal støtter fortsatt opp om bygging av Sjukehuset 
Nordmøre og Romsdal (SNR) på Hjelset. Dette nye fellessjukehuset vil ha stor betydning 
for helsetilbudet for innbyggerne i vår region. 

 

Samtidig ser kommunestyret i Sunndal med bekymring på den økonomiske situasjonen i 
Helse Møre og Romsdal. Vi er bekymret for pasientsikkerheten som følge av 
underfinansiering og nedskjæringer. Vi ber om at Helse Møre og Romsdal blir tilført midler, 
slik at de varslede nedskjæringene med blant annet fjerning av 200 stillinger og nedlegging 
av mange lokale helsetilbud stoppes. Vi oppfordrer Helse Møre og Romsdal om å se på 
effektivisering innenfor tjenester som ikke er direkte pasientrelaterte i det videre arbeidet 
med å redusere kostnader. Den generelle sjukehusøkonomien i Norge bør styrkes 
betydelig, slik at helsetilbudet til befolkningen sikres og blir best mulig. 

 

Kommunestyret i Sunndal understreker at forutsetningene for fellessjukehuset var minst 
like godt pasienttilbud som når vedtaket ble fattet. Vi mener disse forutsetningene nå er 
truet. 

 



Fødetilbudet i Nordmøre og Romsdal må fortsatt være en tjeneste som er faglig forsvarlig 
og trygg for våre innbyggere. Kommunestyret i Sunndal krever derfor at sammenslåingen 
av fødeavdelingene i Kristiansund og Molde blir stoppet inntil SNR settes i drift. Vi krever 
videre at barneavdelingen i Kristiansund sikres helårsdrift. 

  

Ambulansetjenesten i Sunndal er en viktig del av beredskapen i vår kommune som er 
preget av utfordrende geografi, tunneler og en stor industriarbeidsplass. 
Ambulanseberedskapen blir enda viktigere når Sunndal nå går inn i legevaktsamarbeidet i 
Romsdal. Kommunestyret i Sunndal krever derfor at Ambulansetjenesten opprettholdes 
på dagens nivå, og ber om at det arbeides videre for å styrke denne beredskapen. 

 

Sist men ikke minst ber kommunestyret i Sunndal om at Helseforetaksmodellen tas opp til 
ny vurdering, med mål om å avvikle den og erstatte den med en styringsmodell som er mer 
demokratisk, og som plasserer ansvaret for styringen av spesialisthelsetjenesten hos 
politiske myndigheter.» 

 

Kommunestyret vedtok uttalelsen med 26 mot 1 stemme. 

 

Permisjoner: 

- Representanten Anders Johnsen, AP, fikk innvilget permisjon fra kl. 14.50 og deltok ikke i 
behandlingen fra og med sak PS 10/19. 

 

Dokument lagt ut i møtet: 

- Forslag til uttalelse til nedbygging av helsetilbudet i Møre og Romsdal. 
 

 
  



 
Fra administrasjonen møtte: 
Navn Stilling 
Randi Dyrnes Rådmann – deltok under hele møtet 
Harriet Berntsen Assisterende rådmann – deltok under hele møtet. 
Ildri Solbakk Personalsjef – deltok under spørrehalvtimen og 

orienteringssakene. 
Bente Mosbakk Sjef for innvandrertjenesten – deltok under 

spørrehalvtimen og orienteringssakene. 
Britt Iren 
Bæverfjord 

Helsesjef – deltok under spørrehalvtimen og 
orienteringssakene. 

Eilif M. Lervik Teknisk sjef – deltok under spørrehalvtimen, 
orienteringssakene og behandlingen av sak 1/19. 

Liv Ingrid Horvli Skolesjef – deltok under spørrehalvtimen, 
orienteringssakene og behandlingen av sak 9/19. 

Jan Erik Holthe Eiendomssjef – deltok under spørrehalvtimen og 
orienteringssakene. 

Siv-Grete Sponås Avd. leder idrett – deltok under spørrehalvtimen og 
orienteringssakene og behandlingen av sak 6/19 og 
7/19. 

Jorunn Telstad Avd. leder service- og informasjonsavdelingen – deltok 
under spørrehalvtimen, orienteringssakene og 
behandlingen av sak 1/19 og 2/19. 

Sigrun Rødset Informasjonsleder – deltok under spørrehalvtimen og 
orienteringssakene. 

Berit Skjevling Planlegger – deltok under behandlingen av sak 1/19 og 
2/19. 

Tarald Torshov Skogbruksrådgiver – deltok under behandlingen av sak 
3/19. 

Jorunn Fjærli Teamleder NAV – deltok under behandlingen av 
spørsmål 2/19. 

 
Møteprotokollen er ført av: 

_____________________ 

Brit Helene Resell 

utvalgssekretær 

 

Underskrift: 

Vi bekrefter med underskriftene våre at det som er ført i møteboka, er i samsvar med det som 
ble vedtatt på møtet. 

______________________ ______________________ _______________________ 
           Bjørn Røkkum       Ståle Refstie   Eystein Opdøl 

             ordfører 



 

Saksliste – Kommunestyret 06.02.2019 
Utvalgs-
saksnr 

Innhold Unntatt 
offentlighet 

Arkiv- 
saksnr 

PS 1/19 Todalsfjordprosjektet: Innspill til kommunedelplan - 
krav til seilingshøyde under brua. 

 2016/14759 

PS 2/19 Kommuneplan for Sunndal - arealdelen, 
sluttbehandling 

 2015/1705 

PS 3/19 Høringsuttalelse fra Sunndal kommune - NOU 2018:11 
Ny fjellov 

 2018/2208 

PS 4/19 Deltakelse i prosjekt for plansamarbeid på Nordmøre  2019/121 

PS 5/19 Kommunenes videre arbeid med Helseplattformen  2018/640 

PS 6/19 Tilskudd til Sunndal alpinsenter AS 2019-2022  2019/117 

PS 7/19 Økonomisk støtte til Sande stadion  2019/128 

PS 8/19 Byggeregnskap - Oppgradering Sunndal kulturhus  2017/640 

PS 9/19 Byggeregnskap Ålvundfjord skule  2017/2212 

PS 10/19 Valg av valgstyre 2015-2019, nyvalg  2019/224 

  

Interpellasjoner 

  

IN 1/19 Interpellasjon til kommunestyremøte 06.02.2019 - 
endring av stillingsbetegnelse fra rådmann til 
administrasjonssjef 

 2019/172 

  

Skriftlige spørsmål 

  

SP 1/19 Spørsmål til ordføreren i kommunestyret 06.02.2019 - 
forslag om nedlegging av trafikkstasjonen på 
Sunndalsøra 

 2019/232 

SP 2/19 Spørsmål til rådmannen i kommunestyret 06.02.2019 - 
arbeidsavklaringspenger (AAP) og virkningene av nye 
regler fra 01.01.2018 

 2019/233 

  

Referatsaker 

  

RS 1/19 Statkrafts reaksjon på NVEs innstilling om 
Aurareguleringen 

 2008/419 



RS 2/19 Kompensasjonsordning for eiendomsskatt på verk og 
bruk - gjennomslag for merknader til statsbudsjettet 
for 2019 

 2017/2054 

RS 3/19 Protokoll fra generalforsamling SUNS 18.06.2018  2008/1837 

RS 4/19 Gjennomføring av anskaffelser for 
medlemskommunene i NII 

 2019/66 

RS 5/19 Nordmøre Interkommunale Innkjøpssamarbeid - 
orientering til medlemskommunene om 
gjennomføring av anskaffelser 

 2019/66 

RS 6/19 Høring om vedtektsendringer i forbindelse med 
regionreform (frist 11.02.2019) 

 2011/877 

 
  



 

PS 1/19 Todalsfjordprosjektet: Innspill til kommunedelplan - krav til 
seilingshøyde under brua. 
Rådmannens innstilling 

Sunndal kommunestyre slutter seg til at seglingshøgde på 25 meter er  tilstrekkeleg for ei 
hengebru på strekninga Rakaneset – Svinvika.  
 

Behandling i Kommunestyret - 06.02.2019  

Sylvfest Bell, planbestiller fra Statens Vegvesen, og Bergsvein Brøske, daglig leder for 
Todalsfjordprosjektet, orienterte innledningsvis. 

 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

Sunndal kommunestyre slutter seg til at seglingshøgde på 25 meter er  tilstrekkeleg for ei 
hengebru på strekninga Rakaneset – Svinvika.  
 

 

 

PS 2/19 Kommuneplan for Sunndal - arealdelen, sluttbehandling 
Rådmannens innstilling 

Sunndal kommunestyre vedtar kommuneplan for Sunndal – arealdelen planident 20151020 sist 
revidert 03.01.2019. 

Kommuneplan for Sunndal – arealdelen planident 20151020 erstatter kommuneplanens 
arealdel vedtatt 29.08.2007 og kommunedelplan for Ålvundfjord vedtatt 02.09.2004 som 
dermed oppheves.  

Vedtaket er fattet i henhold til plan- og bygningsloven § 11-15 

 

Behandling i Formannskapet - 24.01.2019  

Representanten Lusie Gjersvoll, AP, ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at hun og 
hennes samboer har avgitt en merknad til kommuneplanens arealdel for området Ålvundfjord.  
Lusie Gjersvoll fratrådte under behandlingen av habilitetsspørsmålet. 

Merknaden gjelder forslag til tursti langs strandlinjen, som kom opp som innspill i et bygdemøte 
og ble tatt inn i kommuneplana i 2004.  Turstien foreslås videreført i forslaget til ny 
kommuneplan.  Gjersvoll sin tomt er en av de berørte eiendommene.  En eventuell tursti vil for 
øvrig bli vedtatt først når saken om reguleringsplan for området skal behandles.   

Rådmann Randi Dyrnes og formannskapssekretær Brit Helene Resell redegjorde for 
forvaltningslovens regler om habilitet.  Det er usikkert om Gjersvoll kan anses som part i saken 
på bakgrunn av en merknad samt at saken er av overordnet karakter.  Som folkevalgt har man 
både en rett og plikt til å avgi stemme, som er et viktig prinsipp.  I forbindelse med vurderingen 



av habilitetsspørsmålet skal det dessuten legges vekt på om innsigelse er reist av en part og om 
avgjørelsen innebærer en særlig fordel, tap eller ulempe for Gjersvoll eller noen som står henne 
nær.  Innsigelse er ikke blitt reist av en part.  Saken er av overordnet karakter og gjelder 
arealdelen for hele kommunen.  Merknaden som de har avgitt gjelder en liten avgrenset del i 
plana og som har hatt liten innvirkning i den totale saken.  Etter en konkret vurdering av de ulike 
hensyn anses derfor Lusie Gjersvoll som habil i behandlingen.   

Formannskapet erklærte enstemmig Lusie Gjersvoll habil i behandlingen av saken, jf. 
forvaltningslovens § 6. 4. ledd.   

På bakgrunn av den usikkerheten knyttet til vurderingen av om Lusie Gjersvoll er å anse som part 
i saken, ba representanten Stig Rune Andreassen, FrP, rådmannen legge fram en juridisk 
vurdering av spørsmålet til behandlingen i kommunestyret.  Formannskapet sluttet seg til dette. 

 

Representanten Einar Mo, SP, la fram følgende protokolltilførsel: 

«Kommuneplan, framgangsmåte. 

Viser til mellom anna rettleiing frå Miljøverndepartementet og tilsvarande arbeid i andre 
kommunar.  Her går det naturleg nok klart fram at samfunnsdelen i planen skal utarbeidast før 
arealplanen blir gjennomgått.  Samfunnsplanen legg føringane for arealbruken.  I Sunndal 
kommune er arbeidet dessverre starta i motsatt rekkefølge.» 

 

Plansjef Anne Guri Aase og kommunal planlegger Berit Skjevling orienterte innledningsvis. 

 

Representanten Jørgen Singsdal, SP, la fram følgende oversendelsesforslag: 

«Sunndal Senterparti ber Sunndal kommune arbeide for at rutebussane køyrer om Coop på 
Ålvundeid.» 

 

VOTERING: 

Det ble først votert over innstillingen, som ble enstemmig vedtatt. 

Deretter ble det votert over oversendelsesforslaget, som ble enstemmig vedtatt. 

 

Formannskapet har etter dette fattet slikt vedtak: 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

Sunndal kommunestyre vedtar kommuneplan for Sunndal – arealdelen planident 20151020 sist 
revidert 03.01.2019. 

Kommuneplan for Sunndal – arealdelen planident 20151020 erstatter kommuneplanens 
arealdel vedtatt 29.08.2007 og kommunedelplan for Ålvundfjord vedtatt 02.09.2004 som 
dermed oppheves.  

Vedtaket er fattet i henhold til plan- og bygningsloven § 11-15 

 



 

OVERSENDELSESFORSLAG: 

Sunndal Senterparti ber Sunndal kommune arbeide for at rutebussane køyrer om Coop på 
Ålvundeid. 

 

PROTOKOLLTILFØRSEL – fra Einar Mo, SP: 

Kommuneplan, framgangsmåte. 

Viser til mellom anna rettleiing frå Miljøverndepartementet og tilsvarande arbeid i andre 
kommunar.  Her går det naturleg nok klart fram at samfunnsdelen i planen skal utarbeidast før 
arealplanen blir gjennomgått.  Samfunnsplanen legg føringane for arealbruken.  I Sunndal 
kommune er arbeidet dessverre starta i motsatt rekkefølge. 

 

Behandling i Kommunestyret - 06.02.2019  

Representanten Lusie Gjersvoll, AP, ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at hun og 
hennes samboer har avgitt en merknad til kommuneplanens arealdel for området Ålvundfjord.  
Lusie Gjersvoll fratrådte under behandlingen av habilitetsspørsmålet.  Habilitetsspørsmålet ble 
også behandlet i formannskapsmøtet 24.01.2019, som erklærte Lusie Gjersvoll habil.  
Formannskapet ba samtidig om at det ble innhentet en juridisk vurdering til behandlingen i 
kommunestyret.  Rådmann Randi Dyrnes redegjorde for Fylkesmannen sine vurderinger, som er 
generell.  Fylkesmannen uttaler at det skal mye til for å bli erklært inhabil i saker av overordnet 
og generell karakter.  Det må i så fall vurderes opp imot forvaltningslovens § 6, 2. ledd – «andre 
særegne forhold som er egnet til å svekke tilliten til vedkommende sin partiskhet».  Det skal da 
legges spesielt vekt på om avgjørelsen innebærer en «særlig fordel, tap eller ulempe» for 
vedkommende eller noen han/hun har nær tilknytning til. 

  

Kommunestyret erklærte enstemmig Lusie Gjersvoll habil i behandlingen av saken, jf. 
forvaltningslovens § 6, 2. ledd, jf. § 6, 4. ledd følgende. 

 

Rådmann Randi Dyrnes orienterte innledningsvis. 

 

Representanten Einar Mo, SP, la fram følgende tilleggsforslag: 

«Lista over plassar for spredt bosetting i kommunen kan i planperioden utvidast til å gjelde fleire 
område enn dei som no er innteikna på kartet.  For at slike skal kunne godkjennast, må 
lokalisering og utbygging tilfredstille dei krava som elles  er vedtekne for denne typen 
etablering.» 

Representanten Einar Mo trakk forslaget under debatten. 

 

Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
 

Vedtak: 



Sunndal kommunestyre vedtar kommuneplan for Sunndal – arealdelen planident 20151020 sist 
revidert 03.01.2019. 

Kommuneplan for Sunndal – arealdelen planident 20151020 erstatter kommuneplanens 
arealdel vedtatt 29.08.2007 og kommunedelplan for Ålvundfjord vedtatt 02.09.2004 som 
dermed oppheves.  

Vedtaket er fattet i henhold til plan- og bygningsloven § 11-15 
 

 

 

PS 3/19 Høringsuttalelse fra Sunndal kommune - NOU 2018:11 Ny 
fjellov 
Rådmannens innstilling 

Sunndal kommunestyre støtter USS sin uttalelse til NOU 2018:11 Ny fjellov. Kommunestyret 
viser videre til USS sin uttalelse for nærmere grunngiving.  

 

Behandling i Kommunestyret - 06.02.2019  

Skogbruksrådgiver Tarald Torshov orienterte innledningsvis. 

 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

Sunndal kommunestyre støtter USS sin uttalelse til NOU 2018:11 Ny fjellov. Kommunestyret 
viser videre til USS sin uttalelse for nærmere grunngiving. 
 

 

 

PS 4/19 Deltakelse i prosjekt for plansamarbeid på Nordmøre 
Rådmannens innstilling 

Sunndal kommune vil delta i regionrådets prosjekt om regionalt plansamarbeid.  
 

Behandling i Formannskapet - 24.01.2019  

Rådmann Randi Dyrnes orienterte innledningsvis. 

 

Formannskapet sluttet seg enstemmig til innstillingen. 

 
 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

Sunndal kommune vil delta i regionrådets prosjekt om regionalt plansamarbeid.  



 

 

Behandling i Kommunestyret - 06.02.2019  

Rådmann Randi Dyrnes orienterte innledningsvis. 

 

Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

Sunndal kommune vil delta i regionrådets prosjekt om regionalt plansamarbeid.  
 

 

 

PS 5/19 Kommunenes videre arbeid med Helseplattformen 
Rådmannens innstilling 
1. Sunndal kommune ønsker å delta i et felles Orkide-prosjekt for Helseplattformen.  
2. Kommunestyret aksepterer rollen som prosjekteier for prosjektet. 
3. Kommunestyret er kjent med at prosjektdeltakelsen krever intern prioritering av ressurser, og gir 

rådmann fullmakt til å prioritere prosjektet.  
 

Behandling i Kommunestyret - 06.02.2019  

Rådmann Randi Dyrnes orienterte innledningsvis. 

 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 
1. Sunndal kommune ønsker å delta i et felles Orkide-prosjekt for Helseplattformen.  
2. Kommunestyret aksepterer rollen som prosjekteier for prosjektet. 
3. Kommunestyret er kjent med at prosjektdeltakelsen krever intern prioritering av ressurser, og gir rådmann 

fullmakt til å prioritere prosjektet.  
 

 

  



PS 6/19 Tilskudd til Sunndal alpinsenter AS 2019-2022 
Rådmannens innstilling 

Sunndal kommunestyre vedtar et driftstilskudd på kr 250.000 til Sunndal Alpinsenter AS for 
2019. Tilskuddet finansieres over den ordinære budsjettrammen til kulturtjenesten.  

Kommunen stiller seg positiv til søknad fra Sunndal Alpinsenter AS om tilskudd også de neste 3 
årene. 

 

Behandling i Kommunestyret - 06.02.2019  

Representanten Jørgen Singsdal, SP, la fram følgende oversendelsesforslag: 

«Det skal utarbeidast ei plan for vidare drift som synleggjer alpinsentrets utfordringar når det 
gjeld vedlikehald, investeringar og økonomi.» 

 

VOTERING: 

Det ble først votert over innstillingen, som ble enstemmig vedtatt. 

Deretter ble det votert over oversendelsesforslaget, som ble enstemmig vedtatt. 

 

Kommunestyret har etter dette fattet slikt vedtak: 
 

Vedtak: 

Sunndal kommunestyre vedtar et driftstilskudd på kr 250.000 til Sunndal Alpinsenter AS for 
2019. Tilskuddet finansieres over den ordinære budsjettrammen til kulturtjenesten.  

Kommunen stiller seg positiv til søknad fra Sunndal Alpinsenter AS om tilskudd også de neste 3 
årene. 

 

OVERSENDELSESFORSLAG: 

Det skal utarbeidast ei plan for vidare drift som synleggjer alpinsentrets utfordringar når det 
gjeld vedlikehald, investeringar og økonomi. 
 

 

  



PS 7/19 Økonomisk støtte til Sande stadion 
Rådmannens innstilling 

Sunndal kommunestyre vedtar følgende: 

1. Netto driftsramme til eiendomstjenesten økes med kr 75 000, som finansieres med bruk 
av disposisjonsfondet kr 75 000, formål dekning av ombygging klubbhuset. 

2. Netto driftsramme til kulturtjenesten økes med kr 95 000, som finansieres med bruk av 
disposisjonsfondet kr 95 000. 

3. Investeringsbudsjettet til kulturtjenesten økes med netto kr 140 000, som finansieres 
med bruk av disposisjonsfondet kr 140 000, prosjekt kalles «Letthus på hjul». 

 

Behandling i Formannskapet - 24.01.2019  

Avdelingsleder idrett Siv Grete Sponås orienterte innledningsvis. 

 

Formannskapet sluttet seg enstemmig til innstillingen. 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

Sunndal kommunestyre vedtar følgende: 

1. Netto driftsramme til eiendomstjenesten økes med kr 75 000, som finansieres med bruk 
av disposisjonsfondet kr 75 000, formål dekning av ombygging klubbhuset. 

2. Netto driftsramme til kulturtjenesten økes med kr 95 000, som finansieres med bruk av 
disposisjonsfondet kr 95 000. 

3. Investeringsbudsjettet til kulturtjenesten økes med netto kr 140 000, som finansieres 
med bruk av disposisjonsfondet kr 140 000, prosjekt kalles «Letthus på hjul». 

 

 

Behandling i Kommunestyret - 06.02.2019  

Formannskapets innstilling ble vedtatt med 26 mot 1 stemme. 

 

Vedtak: 

Sunndal kommunestyre vedtar følgende: 

1. Netto driftsramme til eiendomstjenesten økes med kr 75 000, som finansieres med bruk 
av disposisjonsfondet kr 75 000, formål dekning av ombygging klubbhuset. 

2. Netto driftsramme til kulturtjenesten økes med kr 95 000, som finansieres med bruk av 
disposisjonsfondet kr 95 000. 

3. Investeringsbudsjettet til kulturtjenesten økes med netto kr 140 000, som finansieres 
med bruk av disposisjonsfondet kr 140 000, prosjekt kalles «Letthus på hjul». 

 

 

 



PS 8/19 Byggeregnskap - Oppgradering Sunndal kulturhus 
Rådmannens innstilling 

Sunndal kommunestyre godkjenner byggeregnskapet for oppgradering av Sunndal kulturhus. 

 

Behandling i Formannskapet - 24.01.2019  

Formannskapet sluttet seg enstemmig til innstillingen: 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

Sunndal kommunestyre godkjenner byggeregnskapet for oppgradering av Sunndal kulturhus. 

 

Behandling i Kommunestyret - 06.02.2019  

Representanten Einar Mo, SP, ba om å bli erklært inhabil med bakgrunn i at han sitter i styret for 
Sunndalsøra Samfunnshus AL, som anses som part i saken.  Representanten Steinar Husby, V, ba 
om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han er daglig leder for Sunndal kulturhus.  Mo og 
Husby fratrådte under behandlingen av habilitetsspørsmålene. 

Rådmann Randi Dyrnes og formannskapssekretær Brit Helene Resell redegjorde for 
habilitetsreglene i forvaltningsloven og kommuneloven.  

Kommunestyret erklærte enstemmig Einar Mo inhabil i behandlingen av saken, jf. 
Forvaltningslovens § 6, 1. ledd bokstav e). 

Kommunestyret erklærte enstemmig Steinar Husby inhabil i behandlingen av saken, jf. 
Forvaltningslovens § 6, 1. ledd bokstav e). 

 

Bjørn Røkkum, leder for byggekomiteen, orienterte innledningsvis. 

 

Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

Sunndal kommunestyre godkjenner byggeregnskapet for oppgradering av Sunndal kulturhus. 
 

 

 

PS 9/19 Byggeregnskap Ålvundfjord skule 
Rådmannens innstilling 

 

Behandling i Formannskapet - 24.01.2019  

Ved en feil er rådmannens innstilling falt ut av saksframstillinga.  Rådmannen la derfor fram 
følgende innstilling i møtet: 



«Sunndal kommune godkjenner byggeregnskap for Ålvundfjord skule.» 

 

Formannskapet sluttet seg enstemmig til innstillingen. 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

Sunndal kommune godkjenner byggeregnskap for Ålvundfjord skole. 

 

Behandling i Kommunestyret - 06.02.2019  

Bjørn Røkkum, leder for byggekomiteen, orienterte innledningsvis. 

 

Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

Sunndal kommune godkjenner byggeregnskap for Ålvundfjord skole. 
 

 

 

PS 10/19 Valg av valgstyre 2015-2019, nyvalg 
Rådmannens innstilling 

Saken legges fram uten innstilling. 

 

Behandling i Kommunestyret - 06.02.2019  

Representanten Stig Rune Andreassen, FrP, la fram følgende forslag: 

«Representanten Stig Rune Andreassen ber om fritak fra valgstyret, dette grunnet stor 
arbeidsmengde i forbindelse med kirkevalget som går parallelt med kommunevalget. 
 
Videre forslås det at valgstyret reduseres til 10 medlemmer. Dette skal være de samme 
medlemmer som sitter i formannskapet, unntatt representanten Stig Rune Andreassen, FrP. 
Varalisten som vara til formannskap. 
 
Da vil også krav til kjønnsrepresentasjon oppfylles.  
Det henvises til punkt 3 A i saksdokumenter.» 
 
 
Da kravet til kjønnsbalanse også gjelder varamedlemmer, fremmet Stig Rune Andreassen, på 
vegne av partigruppelederne, følgende forslag: 
«Følgende varamedlemmer trer ut av valgstyret: 

- Edgar Normann Gundersen, 8.varamedlem for Arbeiderpartiet og Sosialistisk 
Venstreparti 

- Arne Magne Rønningen, 9.varamedlem for Arbeiderpartiet og Sosialistisk Venstreparti 



- Eystein Endreson Opdøl, 2.varamedlem for Senterpartiet 
Følgende varamedlem trer inn i valgstyret: 

- Laila Rønningen, nytt 8.varamedlem for Arbeiderpartiet og Sosialistisk Venstreparti» 
 
(Valget gjennomføres som avtalevalg.) 
 
 
VOTERING: 
Det ble først votert over fritakssøknaden fra Stig Rune Andreassen, som ble enstemmig 
innvilget. 
Deretter ble forslaget til nyvalg tatt opp til samlet votering og enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyret har etter dette fattet slikt vedtak: 
 
 

Vedtak: 

Kommunestyret innvilger representanten Stig Rune Andreassen, FrP, fritak fra vervet som 
medlem i valgstyret resten av valgperioden 2015-2019. 

 

Kommunestyret foretar følgende nyvalg av valgstyret for resten av valgperioden: 

 

Arbeiderpartiet og Sosialistisk venstreparti: 

1. Ståle Refstie, leder 
2. Janne Merete Rimstad Seljebø, nestleder 
3. Lusie Gjersvoll 
4. Malene Aaram Vike 
5. Bjørn Flemmen Steinland 
6. Trygve Stavik 
7. Erling Outzen 

Vara: 

1. Jonny Meland 
2. Sander Løken Berntsen  
3. Anisa Ali Aden 
4. May Jorid Strand 
5. Bjørn Røkkum 
6. Jonas Bjørnson Koksvik 
7. Jorunn Silseth 
8. Laila Rønningen 

 

Fremskrittspartiet, Høyre, Venstre og Kristelig folkeparti: 

1. Tone Hustad 
Vara: 



1. Arne Christen Drøpping 
2. Kjell Arne Nerland 
3. Maja Solli 

 

Senterpartiet: 

1. Jørgen Singsdal 
2. Einar Mo 

Vara: 

1. Halvard G. Hagen 
 

 

  



Interpellasjoner 

IN 1/19 Interpellasjon til kommunestyremøte 06.02.2019 - endring av 
stillingsbetegnelse fra rådmann til administrasjonssjef 
Behandling i Kommunestyret - 06.02.2019  

Representanten Jonas Bjørnson Koksvik, SV, la fram følgende interpellasjon i møtet: 

«Interpellasjon 06.02.19     
Administrasjonssjef 

Tittelen i interpellasjonen min gir kanskje ei peikepinn på kva eg ynskjer å oppnå. Vel, eg 
meiner tida er moden for eit skifte, eit kjønnsnøytralt skifte. Eg tipper det er fleire som dreg litt 
på smilebånda og kanskje fnys litt når dei skjønar kva eg vil oppnå med dette, det får så vere.  
I kommunelova av 1992 har stillinga som kommunens øvste administrative leiar den 
kjønnsnøytrale tittelen ‹‹administrasjonssjef››, men i dei fleste kommunane kalles 
administrasjonssjefen framleis ‹‹rådmann››. 
Rådmann er ikkje ein kjønnsnøytral stillingsbetegnelse. Den sender ut eit signal om at det er 
mannfolka som styrer, og det er avleggs. 
Sunndal Kommune bør vere ein av kommunane som bryt denne trenden. Eg gir dykk no 
sjansen til å bli trendsettere, sjansen til å vere modige nok til å skifte yrkesbetegnelsen frå 
rådmann til administrasjonssjef (som det faktisk heiter i lova). For eg meiner at Sunndal 
Kommune er tøff nok til å ha ein administrasjonssjef. 
Ordførar, vil du vere modig ilag med meg og støtte forslaget mitt om å endre til ein 
kjønnsnøytral yrkesbetegnelse for vår kommunes administrasjonssjef? 
 
Forslag: 
Sunndal Kommunestyre vedtek å endre dagens stillingsbetegnelse frå rådmann til 
administrasjonssjef, og ass. rådmann til ass. administrasjonssjef. 
Jonas B. Koksvik, Sunndal SV 
 

 

Ordfører Ståle Refstie la fram følgende svar på interpellasjonen fra Jonas Koksvik: 

”Svar til Jonas Bjørnson Koksvik på interpellasjon IN 1/19: 
Administrasjonssjef 
I en interpellasjon spør Jonas Bjørnson Koksvik om jeg vil være modig sammen med ham, og 
støtte et forslag om å endre tittelen på kommunens administrasjonssjef – altså rådmannen – til 
en kjønnsnøytral tittel. Videre fremmer Koksvik følgende forslag til behandling av 
kommunestyret: 
 
«Sunndal Kommunestyre vedtek å endre dagens stillingsbetegnelse frå rådmann til 
administrasjonssjef, og assisterande rådmann til assisterande administrasjonssjef.» 
 
Som alle vet, er rådmann en innarbeidet tittel på lederen av kommunens administrasjon. Dette 
er likevel ingen lovfestet tittel. Kommuneloven av 1992 bruker den kjønnsnøytrale tittelen 
Administrasjonssjef, og sier i § 22 at: «1. I hver kommune og fylkeskommune skal det ansettes 
en administrasjonssjef. 2. Kommunestyret og fylkestinget ansetter selv administrasjonssjefen.» 
 
Fra og med konstitueringen etter kommune- og fylkestinget i 2019 trer den nye 
kommuneloven av 2018 i kraft. Heller ikke denne loven lovfester noen tittel på lederen av 



kommunens administrasjon. I sin vurdering av loven vil Kommunal- og 
moderniseringsdepartementet likevel «oppfordre kommunene om å bruke den kjønnsnøytrale 
tittelen som loven selv bruker på denne stillingen.» 
 
Og hvilken tittel er så dette? Den nye kommuneloven bruker tittelen Kommunedirektør, og sier 
i § 13-1 at: «Kommunestyret og fylkestinget ansetter selv en kommunedirektør, som skal være 
leder av kommunens og fylkeskommunens administrasjon.» 
 
Titler sender ut sterke signaler. Jeg er derfor enig med Koksvik om at en kjønnsnøytral tittel på 
lederen av kommunens administrasjon er å foretrekke. Å erstatte tittelen rådmann med en 
kjønnsnøytral tittel vil sende et viktig signal, spesielt til unge jenter. Så har jeg aldri likt tittelen 
Administrasjonssjef. Tittelen Kommunedirektør kan jeg imidlertid like. Den favner på en god 
måte hva stillingen som leder av kommunens administrasjon innebærer. 
 
Så ja - jeg vil være modig sammen med Koksvik, men fremmer følgende forslag med en liten 
endring som alternativ til Koksvik sitt forslag: 
vurdering av loven vil Kommunal- og moderniseringsdepartementet likevel «oppfordre 
kommunene om å bruke den kjønnsnøytrale tittelen som loven selv bruker på denne 
stillingen.» 
 
Og hvilken tittel er så dette? Den nye kommuneloven bruker tittelen Kommunedirektør, og sier 
i § 13-1 at: «Kommunestyret og fylkestinget ansetter selv en kommunedirektør, som skal være 
leder av kommunens og fylkeskommunens administrasjon.» 
 
Titler sender ut sterke signaler. Jeg er derfor enig med Koksvik om at en kjønnsnøytral tittel på 
lederen av kommunens administrasjon er å foretrekke. Å erstatte tittelen rådmann med en 
kjønnsnøytral tittel vil sende et viktig signal, spesielt til unge jenter. Så har jeg aldri likt tittelen 
Administrasjonssjef. Tittelen Kommunedirektør kan jeg imidlertid like. Den favner på en god 
måte hva stillingen som leder av kommunens administrasjon innebærer. 
 
Så ja - jeg vil være modig sammen med Koksvik, men fremmer følgende forslag med en liten 
endring som alternativ til Koksvik sitt forslag: 
«Sunndal kommunestyre vedtek å endre dagens stillingsbetegnelse frå rådmann til 
kommunedirektør, og assisterande rådmann til assisterande kommunedirektør.» 
 
Dette er i tråd med § 13-1 i den nye Kommuneloven av 2018. Det er i tråd med anbefalinger 
gitt av Kommunal- og moderniseringsdepartementet i Proposisjon 46 L (2017-2017) til 
Stortinget. Stillingsbetegnelsen Assisterende rådmann endres tilsvarende til Assisterende 
kommunedirektør. Og - det blir fylkets første kommunedirektør. Endringen har ingen 
lønnsmessige konsekvenser.» 
 
Ordføreren sitt forslag ble enstemmig vedtatt. 
 

Vedtak: 

Sunndal kommunestyre vedtek å endre dagens stillingsbetegnelse frå rådmann til 
kommunedirektør, og assisterande rådmann til assisterande kommunedirektør. 
 

  



Spørsmål til ordfører 

SP 1/19 Spørsmål til ordføreren i kommunestyret 06.02.2019 - forslag om 
nedlegging av trafikkstasjonen på Sunndalsøra 
Behandling i Kommunestyret - 06.02.2019  

Representanten Erling Outzen, SV, la fram følgende spørsmålet i kommunestyret: 

«Spørsmål til ordføraren 

 

Kommunestyret 6/2 2019 

Etter det eg forstår, har eit konsulentselskap på oppdrag frå regjeringa foreslått nedlegging av 
mange trafikkstasjonar i distrikta, blant desse trafikkstasjonen på Sunndalsøra. 

Dette føyer seg inn i rekka av sentraliseringstiltak vi har sett i seinare tid. Alt skal visst 
sentraliserast her i landet no, med den regjeringa vi har. Liksomfaglege råd frå 
verkelegheitsfjerne «konsulentar» med føringar frå oppdragsgivar kjem i staden for sunt 
folkevett som tar utgangspunkt i korleis landet vårt faktisk er, korleis vi vil at det skal vere, og at 
det skal bu folk i distrikta au. 

Spørsmål: Kva meiner ordføraren vi kan gjere for å hindre nedlegging av trafikkstasjonen på 
Sunndalsøra?» 

 

 

Ordfører Ståle Refstie la fram følgende svar på spørsmålet fra Erling Outzen: 

«Svar til Erling Outzen i kommunestyremøtet 6.2.2019 
 
 
Sak: Trafikkstasjonen på Sunndalsøra 
 
Jeg har fått et spørsmål fra Erling Outzen om trafikkstasjonen på Sunndalsøra. Etter det han 
forstår, har et konsulentselskap på oppdrag fra regjeringa foreslått å legge ned mange 
trafikkstasjoner i distriktene, blant disse trafikkstasjonen på Sunndalsøra. Videre spør han om 
hva jeg mener vi kan gjøre for å hindre nedlegging av trafikkstasjonen vår. Jeg er redd jeg må 
bruke tid på svaret. 
 
Outzen har nemlig forstått saken helt riktig. Konsulentselskapet Capgemini Consulting foreslår 
å legge ned trafikkstasjonen på Sunndalsøra, samt trafikkstasjonene i Ørsta, Oppdal, Røros, 
Orkanger og Levanger – og det er bare her i Midt-Norge. Videre foreslår konsulentselskapet å 
gjøre om trafikkstasjonene i Kristiansund, Molde og Ålesund til mindre servicekontorer. Med 
en slik organisering skal teoriprøver og praktiske førerprøver klasse B, altså vanlig personbil, 
kun tilbys på de nye servicekontorene i byebe. Praktiske førerprøver A/A, altså motorsykkel, og 
tunge klasser, altså storbiler, skal kun tilbys i Ålesund og Stjørdal. 
 
Er det så farlig hva et konsulentselskap mener om dette? Ja! Capgeminis områdegjennomgang 
av Statens Vegvesen er nemlig bestilt av Finansdepartementet og Samferdselsdepartementet. 
Basert på rapporten er det gitt føringer om omorganisering av Statens Vegvesen i 
statsbudsjettet for 2019. Her står det at «regjeringen vil gjennomføre en reform av trafikant- 



og kjøretøyområdet. Reformen skal legge til rette for fremtidsrettede, brukerorienterte og 
effektive tjenester gjennom en ny tjenesteleveransemodell og –struktur.»  
 
Samferdselsdepartementet har derfor gitt Vegdirektoratet i oppgave å utrede ny organisering 
av Statens Vegvesen, herunder ny «tjenesteleveransemodell og –struktur på trafikant- og 
kjøretøyområdet». Forslagene til ny organisering «skal ta utgangspunkt i tilrådningen til 
ekstern rådgiver fra områdegjennomgangen», altså Capgeminirapporten, samt «Statens 
vegvesens faglige vurderinger.» Statens Vegvesen har på sin side sagt at de betrakter en 
reisetid på opptil to timer – hver veg (!) – som overkommelig for å få utført tjenester som 
krever fysisk oppmøte, slik som teoretiske førerprøver og oppkjøring. 
 
Hensikten med omorganiseringen er å effektiviser drifta og kutte kostnadene i Statens 
vegvesen med 1,7 milliarder kroner i året innen 2023. Middelet er færre tjenestesteder og økt 
digitalisering med selvbetjeningsløsninger for å «redusere brukernes behov for å oppsøke et 
fysisk tjenestested». Målet er 80% selvbetjening. Videre ber samferdselsdepartementet om en 
«særlig vurdering av hvilke oppgaver som helt eller delvis kan utføres av private aktører». I sum 
betyr dette stor nedbemanning innen Trafikant- og kjøretøyområde i hele landet. 
 
Selvbetjeningsløsninger uten krav om fysisk oppmøte er selvfølgelig et gode også på trafikant- 
og kjøretøyområdet. Samarbeid med private kan også forenkle en del tjenester, og gjøre dem 
mer brukervennlige. For eksempel registrerer bilforhandlere allerede kjøretøyene de selger, og 
verksteder foretar periodisk kjøretøykontroll. En del trafikk- og kjøretøytjenester vil likevel 
kreve fysisk oppmøte. Dette gjelder blant annet teoretiske og praktiske førerprøver, som 
dessuten krever ID-kontroll og billedtaking i godkjent fotoautomat. 
 
Om trafikkstasjonen på Sunndalsøra legges ned, vil mange på indre Nordmøre få vel to timers 
reise hver veg til Vegvesenets nærmeste servicekontor. Om de ikke har bil, blir reisevegen 
betydelig lenger, og avhengig av kollektivtransport med et begrenset rutetilbud. Alle 
servicekontorer skal dessuten legges i ytre deler av fylket vårt. Det er etter min mening 
uholdbart! Det blir spesielt vanskelig for elever i de videregående skolene på indre Nordmøre, 
både i Sunndal og Surnadal, som da må ta seg fri flere dager for å avlegge førerprøven. 
 
Slike utfordringer blir problematisert av Samferdselsdepartementet. For å opprettholde et godt 
tjenestetilbud i hele landet, skal Vegdirektoratet derfor foreslå «kompenserende tiltak, som for 
eksempel «ambulerende tjenester, dersom ny tjenestestruktur innebærer vesentlige endringer i 
reiseveg for publikum. Videre skal tjenestetilbudet så langt mulig opprettholdes lokalt inntil 
avløsende tilbud, enten i forn av selvbetjeningsløsninger eller nye tjenestesteder, er etablert.» I 
dette burde det ligge muligheter for et fortsatt godt tilbud til trafikantene på indre Nordmøre. 
 
Problemet er at Statens vegvesen i utgangspunktet mener av vi på indre Nordmøre har 
akseptabel reiseveg til servicekontorer for fysisk oppmøte i Molde, Kristiansund og Trondheim. 
Og at Vegvesenet etter eget utsagn mener at kravene til førerprøveavlegging nå er så strenge 
at tida har gått fra små steder som Sunndal – trafikkbildet her er for enkelt. Prosessen for å nå 
fram med våre synspunkt er dessuten gjort svært vanskelig. 
 
Rett nok sier oppdraget fra Samferdselsdepartementet at «Endringer på trafikant- og 
kjøretøyområdet kan ha betydning for både næringsaktører, og private brukere, lokale 
myndigheter m.fl. For å sikre god utforming av reformen er det derfor viktig at viktige berørte 
aktører får bidra inn i de utredninger og vurderinger som skal gjøres.» Men – denne 



medvirkningen skal gjøres gjennom en referansegruppe bestående av tjue store og nasjonale 
organisasjoner, slik som KS (kommunesektorens organisasjon), NLF (Norges 
lastebileierforbund) og ATL (Autoriserte Trafikkskolers Landsforbund). Kommuner som Sunndal 
og Surnadal skal altså komme med våre innspill om lokale forhold gjennom KS sentralt i Oslo, 
sammen med alle landets kommuner. Lokale næringsaktører skal komme med sine innspill 
gjennom landsdekkende medlemsorganisasjoner. Med dette har regjeringen, slik jeg ser det, 
effektivt forsøkt å stoppe all lokal medvirkning og påvirkning. 
 
Og – denne prosessen skal gå fort. Den nye «tjenesteleveransemodellen og –strukturen på 
trafikant- og kjøretøyområdet» skal være avgjort i løpet av 2019. Vegvesenet har fått em 
nasjonal frist til å komme med sine vurderinger den 10. mai, med intern frist den 12. april. Den 
nye strukturen skal settes i verk trinnvis fra juni 2020, og være operativ innen 2024. På toppen 
av det hele har vi altså lite tid til å påvirke prosessen. 
 
Så - tilbake til spørsmålet: Hva kan vi gjøre for å hindre nedlegging av trafikkstasjonen på 
Sunndalsøra? For det første er vi nødt til å jobbe sammen med andre. Onsdag 30.1 møtte 
ordførerne på Nordmøre ledelsen for Trafikant og Kjøretøyavdelingen i Møre og Romsdal. Vi 
ble enige om at Kristiansund og Sunndal jobber videre med saken på vegne av kommunene på 
Nordmøre. Så blir det viktig å komme med våre innspill gjennom KS Møre og Romsdal, på 
Strategikonferansen 2019 og fylkesmøtet den 20. og 21. februar. Vi må drive politisk påvirkning 
for å fremme vår sak. Her oppfordrer jeg alle politiske partier i Sunndal til å bidra. Ordførerne 
på Nordmøre møter Stortingets Mørebenk på torsdag den 7.2, og skal ta opp saken da. Det er 
også varslet at Samferdselsministeren kommer til Sunndal den 21.2. Våre synspunkt og 
bekymringer må i så fall tas opp med ham. Jeg har dessuten invitert Jan-Erik Myhr hit til 
kommunestyret den 27. mars. Han er seksjonslederen for Trafikant og Kjøretøyavdelingen i 
Møre og Romsdal. Da ønsker jeg at kommunestyret behandler en sak om trafikkstasjonen på 
Sunndalsøra, som innspill til Vegvesenets prosess og utgangspunkt for videre politisk arbeid. 
 
Når vi fram? Jeg er dessverre usikker. Vi slåss mot sterke krefter. Viljen til å opprettholde 
likeverdige statlige tilbud i hele landet er på vikende front. Sentraliseringsiveren i samfunnet er 
økende, og dagens regjering er en pådriver for sentralisering, noe denne saken er et godt 
eksempel på. Regjeringen har dessuten gitt store skatteletter som skal finansieres. Uansett 
verken kan eller skal vi gi oss. Vi krever like gode tilbud på indre Nordmøre som i byer og 
bynære strøk i resten av landet!» 
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Behandling i Kommunestyret - 06.02.2019  

Varaordfører Janne Merete Rimstad Seljebø, AP, la fram følgende spørsmål i kommunestyret: 

«Skriftlig spørsmål til rådmannen i kommunestyremøtet 6.februar 2019. 

 

Spørsmål fra Janne Merete Rimstad Seljebø, Arbeiderpartiet. 

 

Spørsmål om Arbeidsavklaringspenger (AAP) og virkningene av de nye reglene som kom 1. januar 
2018. 

 

Å oppleve at man er blitt for syk til å kunne jobbe i den jobben man er glad i og føler at man 
mestret, er svært krevende for folk. 

De som av ulike årsaker har søkt om Arbeidsavklaringspenger (AAP) i Nav befinner seg allerede 
i en vanskelig situasjon. Man har mistet et yrke man kanskje har hatt i mange år, har en vanskelig 
helsesituasjon, tap av inntekt og går en usikker fremtid i møte. 

Regjeringen vedtok 1.januar 2018 nye regler for AAP med kraftige innstramninger i 
aktivitetsplikt, og tidsperioden for AAP gikk fra 4 til 3 år. 

 

1.januar i år kom virkningen for de som allerede hadde startet på AAP før 2018, og det betyr at 
noen av dem da fikk ett år kortere tid på seg for å gjøre seg ferdig med det som var planlagt. 

I riksmedia har jeg hørt om folk som hadde fått innvilget 3 årig skolegang som del av AAP, men 
fordi tiden ble redusert fra 4 til 3 år og de ikke startet skolegang før det hadde gått 1 år, ble de 
nødt til å slutte på utdanningen, og sto uten penger. 

Jeg har og lest at personer fikk avsluttet AAP-ytelsen uten vedtak, og at man ble tvunget over på 
økonomisk sosialhjelp for å klare seg. 

 

Det jeg ønsker svar på er følgende: 

Hvordan er situasjon for innbyggere i Sunndal kommune som går på AAP?   
Hvordan merker NAV Sunndal disse nye endringene for våre innbyggere? 
Er det innbyggere i Sunndal som ikke fikk vedtak om opphør, før pengene ble stanset? 

Er det innbyggere i Sunndal som har blitt tvunget over til økonomisk sosialhjelp fordi de ikke 
lengre har rettigheter på AAP? Som er for friske til å bli erklært uføre, men har brukt opp tiden 
i AAP? 

Hvilke tiltak gjøres på NAV-kontoret lokalt for å sørge for best mulig oppfølging av de som 
trenger det?» 

 

Rådmannen v/ Jorunn Fjærli, teamleder i NAV, svarte på spørsmål fra Janne Merete Rimstad 
Seljebø: 

«Svar til Janne Merete Rimstad Seljebø, kommunestyremøte den 6.2.19 



Spørsmålene gjelder arbeidsavklaringspenger og virkninger av nye regler og innskjerping av 
praksis.  

 

Svar fra NAV Sunndal: 

Arbeidsavklaringspenger er en hjemlet i folketrygdloven kap. 11. Endringer i dette lovverket er i 
så måte en sak som ikke kan diskuteres i den enkelte kommune. Det er mer følgene/virkningen 
av regelendringer og endret praksis man her er ute etter, da spesielt sett opp mot andre 
stønader som f.eks. økonomisk sosialhjelp.  

 

Spørsmål 1 og 2: Hvordan er situasjonen for de som går på AAP. Hvordan merker NAV Sunndal 
de nye endringene. 

NAV Sunndal forholder seg til- og innretter seg etter de endringer som myndighetene til enhver 
tid vedtar.  

Folketrygdloven kap. 11- 6 stiller vilkår om aktivitet for å motta arbeidsavklaringspenger. Dette 
er ikke nytt, men kontorene har skjerpet aktivitetskravet med tanke på at man etter 01.01.18 
har tre år på å avklare arbeidsevnen.  

Aktivitetskravet betyr aktiv behandling med utsikt til bedring av arbeidsevnen og/eller 
nødvendige og hensiktsmessige arbeidsrettede tiltak mot mål om arbeid. 

NAV Sunndal har i høst og i vinter deltatt i et fylkesnettverk sammen med rådgivende overlege 
og jurist. Alle søknader om arbeidsavklaring har blitt lagt frem i møtet. Nettverket skal 
kvalitetssikre lik praksis og god kvalitet på arbeidet. Vi opplever en strengere praksis med tanke 
på inngangsvilkår. Målet med nettverket er ikke å gi flest mulig avslag men å sørge for en mer 
presis tolkning av lovverket. 

NAV har som mål å bidra til flere i arbeid og færre på trygd og NAV Sunndal har større fokus på 
arbeid og muligheter i alle våre møter med brukerne. 

 

Spørsmål 3. Om det er innbyggere i Sunndal som ikke fikk vedtak om opphør før pengene ble 
stanset 

Vi antar at dette gjelder vedtak som opphører og som ikke blir forlenget fordi vedtak om max. 
dato på 4 år er nådd og vedkommende ikke fyller vilkårene for unntak.   

Når det gjelder vedtak på arbeidsavklaringspenger, er det ingen som får vedtak om opphør. Alle 
får vedtak ved innvilgelse. I vedtaket står stønadslengden (til og med dato). Følgelig er alle kjent 
med dato for opphør av penger. Arbeidsavklaringspengene er hele tiden knyttet opp mot vilkår 
om aktivitet og dette gjenspeiles i en aktivitetsplan som også har en start og sluttdato.  

 I og med at det er forvaltningsenheten i NAV som fatter disse vedtakene, er dette likt for alle.  

Ja, det er innbyggere i Sunndal som ikke har fått forlenget vedtak ut over max. dato fordi de ikke 
fyller unntaksvilkårene. 

 

Spørsmål 4. Er det innbyggere i Sunndal som har blitt tvunget over på økonomisk sosialhjelp 
fordi de ikke lengre har rettigheter på AAP? Som er for friske til å bli erklært uføre, men brukt 
opp tiden i AAP? 



Økonomisk sosialhjelp er en subsidiær ytelse og alle personer som er i en vanskelig situasjon kan 
søke om økonomisk hjelp. Personer som har fått avslag på andre ytelser, kan søke om økonomisk 
sosialhjelp. Det har skjedd også med denne gruppen. Det er svært viktig at man i perioden man 
har AAP bruker tiden godt- lager plan og deltar i planlagt aktivitet. Man kan få 
arbeidsavklaringspenger i 3 år (4 år før 2018). Man kan søke om unntak ut over 3 år. Det er 
strenge unntaksbestemmelser for å utvide tiden.  

 

Spørsmål 5. Hvilke tiltak gjøres på NAV kontoret lokal for å sørge for best mulig oppfølging av 
de som trenger det.  

Vi har tett og god kontakt med våre brukere. De personer som står et stykke unna arbeid (de 
med nedsatt arbeidsevne- f.eks. de med AAP) er en prioritert gruppe. NAV Sunndal håndhever 
aktivitetskravet strengt. Kan opplyse om at overgang til arbeid for personer med nedsatt 
arbeidsevne var på 55% i snitt for hele 2018 i Sunndal (i fylket som helhet var snittet på 46%). 

NAV Sunndal har stort fokus på oppfølging i sykepengeåret.  Vi har stort fokus på å tidlig avklare 
muligheter til tross for sykdom og hva man ikke greier på grunn av sykdom. Dette for å vurdere 
om personen kan tilbake til sitt ordinære arbeid, eller om det er hensiktsmessig å finne annet 
arbeid. God oppfølging og tidlig avklaring er også viktig for å hindre inngang til AAP. Dette for å 
sørge for at brukerne kommer raskt i arbeid og får inntekt slik at de unngår redusert inntekt når 
sykepengene opphører. Dette er også viktig i et samfunnsøkonomisk perspektiv.  

NAV Sunndal har også et stort fokus på å bistå arbeidsgivere med støtte i 
sykefraværsoppfølgingen. Sammen med NAV arbeidslivssenter tilbyr vi lederstøtte, deltagelse i 
prosjekter og andre tiltak for å redusere sykefraværet. Dette for å bidra til å hindre utstøting fra 
arbeidslivet og sørge for at næringslivet får beholde sin arbeidskraft.  
 

 


